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Vážení občané,  
milí čtenáři,
podařilo se nám  
navázat spolupráci  
s výtvarníkem  
Martinem Horákem 
z Větrné, který přislíbil 
tvorbu pravidelných 
příspěvků v žánru 

kresleného humoru. Měly by vystihovat 
běžné postřehy ze života tak, jak je vidí 
ilustrátor svýma očima. Zavedení pravi-
delného humoristického okénka by mělo 
přispět k odlehčení od běžných životních 
situací i k pobavení vás čtenářů.

V obsahu čísla si k březnovému Dni učitelů 
přečtete zajímavý rozhovor ze života  
bývalého ředitele základní školy na penzi 
Mgr. Milana Holka v rubrice „Představujeme.“

V neposlední řadě se dozvíte o chystané 
rekonstrukci silnice v Kaplické ulici, včetně 
nezbytných dopravních omezení. K lepší 
orientaci řidičů poslouží mapa s vyznače-
nými objížďkami a časový harmonogram 
prací. Tím započne zásadní a dlouhodobý 
projekt tzv. “průtahu městem,“ rozděleného 
do několika etap. 

� Rudolf Herčík
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Editorial V březnu začne rekonstrukce 
průtahu městem

Pozvánka na jednání zastupitelstva města
Vážení občané, zveme Vás na pravidelné jednání ZM, které proběhne ve středu 8. března 
2023 v 18 hod. v zasedací místnosti MěÚ. 

Informace k platbám
Pokud budete chtít uhradit poplatky (poplatek za obecní systém odpadového hospodářství  

– vývoz odpadu, poplatek ze psa) nebo budete chtít uhradit nájemné za pozemky převodem  
z účtu, použijte variabilní a specifické symboly stejné jako v roce 2022. Sazby poplatků se ne-
změnily. V případě, že nebudou symboly uvedeny nebo budou uvedeny nepřesně, nelze platbu  
zaevidovat ke konkrétnímu poplatníkovi a zůstanou na účtu neidentifikovaných plateb.

Také je možno tyto platby hradit na pokladně Městského úřadu v úředních dnech. 

Procházková Eva
Finanční odbor

Dopravu na Lipno směrem od Dolního 
Dvořiště čeká na jaře letošního roku 
významné omezení. Začne totiž rekon-
strukce průtahu městem Vyšší Brod, kdy 
první etapy se dotknou právě komuni-
kace 163/II, která spojuje Lipno a Dolní 
Dvořiště.

Ve Vyšším Brodě se bude v letošním roce rea-
lizovat důležitá a nutná oprava průtahu měs-
tem. Občany a návštěvníky tak čeká řada do-
pravních omezení a dokonce i jedna zásadní 
úplná uzavírka Kaplické ulice. „V letošním roce 
bude začínat rekonstrukce komunikace směrem 
od Kaplice, křižovatky pod náměstím a pak celý 
úsek pravé strany náměstí až na konec Vyššího 
Brodu směrem na Studánky. Tato rekonstrukce 
průtahu městem se protáhne až do začátku ro-
ku příštího. Celá akce je svým rozsahem vícemé-
ně ojedinělá, protože se budou budovat inže-
nýrské sítě, nový povrch komunikace a bude se 
pokládat nový chodník na náměstí,“ vysvětluje 
Jaroslav Marek, místostarosta Vyššího Brodu.

S touto rozsáhlou rekonstrukcí je spojeno 
velké dopravní omezení, které bude spočí-
vat v  částečné a později i v úplné uzavírce 
Kaplické ulice. První práce započnou na za-
čátku března letošního roku. „Stavba jako ta-
ková začne navážet stroje a potřebný materiál 
od 1.  března a k 15. březnu začne částečná 
uzavírka Kaplické. Toto omezení umožní 
zachovat průjezdnost pro vozidla do 3,5 tu-
ny, veřejnou autobusovou dopravu a IZS,“ 
upřesňuje Jaroslav Marek.

V režimu částečné uzavírky se bude opravovat 
vždy pouze jeden jízdní pruh a provoz bude 
řízen semafory. Tento režim uzavírky se dotýká 
ovšem pouze zhruba poloviny opravovaného 
úseku Kaplické. Druhá polovina ulice blíže 
k  náměstí se bude muset opravovat v režimu 
úplné uzavírky, kdy bude povolen pouze prů-
chod chodcům, neprojedou zde ani vozy IZS.

„Úplná uzavírka Kaplické ulice bude pro-
bíhat od 21. dubna do 21. května tohoto 
roku. Je nutno podotknou, že původně měla být 
uzavírka 3x delší, což schválilo minulé vedení 
a  s  čím jsme my zásadně nesouhlasili. Tímto 
bych chtěl moc poděkovat zhotoviteli, kdy sta-
vaři se nám snažili vyjít maximálně vstříc. Ano, 
i ten jeden měsíc úplné uzavírky bude bolet, ale 
udělali jsme maximum pro to, aby to bylo to 
nejkratší z nejkratších, co jsme mohli vymyslet. 
Chtěl bych tímto také požádat všechny o trpě-
livost, kterou v tomto roce budeme potřebovat 
v rámci rekonstrukce průtahu městem a moc 
všem za ni děkuji,“ dodává Jaroslav Marek.

Investorem rekonstrukce průtahu městem je 
Jihočeský kraj a Vyšší Brod jako takový se bu-
de podílet na rekonstrukci okolí komunikace, 
tedy chodníků a podobně. Městskou kasu 
i  tak tato investice přijde odhadem na více 
než 50 miliónu korun. 

František Fazekas
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Na slovo se starostou
Již pár let se mluví o tom, že budeme mít ve Vyšším Brodě 
cyklostezku. Jak je tento projekt daleko?
Projekt cyklostezky se začne realizovat v příštím roce. Cyklo-
stezka měla původně vést kopcovitým terénem přes Hrudkov 
až do Rožmberka. Po jednáních jsem prosadil cyklostezku 
v  trase kolem řeky, která bude přijatelná pro všechny věkové 
skupiny.

Pro obyvatele Vyššího Brodu máte novinku ohledně nové 
zdravotnické péče. O jakou zdravotnickou péči se jedná?
Jedná se o nové zřízenou gynekologickou ordinaci. Podařilo se 
mi úspěšně oslovit bývalého přednostu gynekologické kliniky. 
Doufáme, že ordinace bude otevřena do tří měsíců. Gynekolo-
gická ordinace bude umístěna ve zdravotním středisku.

Když jste byl ještě v zastupitelstvu, kritizoval jste bývalého 
starostu za to, že nijak nedbá na přeshraniční styk s nej-
bližšími rakouskými obcemi. Jak jste tedy, už jako starosta,  
na tom teď vy?
Na schůzi dobrovolných hasičů jsem se setkal se starostou  

Bad Leonfeldenu Thomasem Wolfesbergerem a domluvili jsme se na schůzce na radnici  
v Bad Leonfeldenu o pár dnů později. Máme spousty nápadů, jak obě města více spojit, jak spolu-
pracovat a mám radost, že se nám podařilo ke spolupráci přizvat i Loučovice, Přední Výtoň a jejich 
protilehlé rakouské obce a to St. Stefan a Vorderweissenbach. Od spolupráce si slibujeme rozší-
ření možností, jak využít naše okolí k turistice v návaznosti na tyto regiony. Máme v plánu čerpat 
i z dotačních příhraničních titulů. 

Děkuji za rozhovor.  Rudolf Herčík

Přečetl jsem si kratičké poděkování paní Dity 
Kaiserové, kde děkuje bývalé tajemnici paní 

Račákové, která ji měla posunout v jejím profes-
ním povolání kulturní referentky. Také bych paní  
Račákové chtěl „poděkovat“, ale bohužel bych 
musel „děkovat“ například za vydatné lustrová-
ní a shánění různých materiálů, nejen na bývalé 
spolupracovníky, ale i zastupitele. Pracovní ná-
plň bývalé paní tajemnice byla v tomto ohledu 
pestrá a sice se v jejím počítači hodně mazalo,  
ale zároveň tam zůstalo hodně materiálu za-
chováno, proto to není žádná pomluva, ale fakt,  
na který jsou písemné doklady. Proč vynakláda-
la svojí energii a čas zrovna na toto, ponechám  
bez komentáře, ale je mi teď docela jasné, proč 
si bývalý pan starosta odkoupil tři dny před od-
chodem z funkce PC za zbytkovou cenu a po-
nechal si i pracovní mobil s telefonním číslem.  
Domnívám se, že by mazání dat bylo zdlouha-
vé. Doufám, že těmito zkušenostmi tito funkci-
onáři obohatí nové zaměstnavatele. 

 JUDr. Ing. Jindřich Hanzlíček

Trochu jiné  
poděkování

Rok 2022 jsme začínali bez obsazené po-
zice lesníka. Pan Baudyš odešel pracovat 

k Cisterciáckým lesům a na jeho místo bylo 
vypsáno výběrové řízení. Až na třetí pokus 
se podařilo uvolněné místo obsadit. Od 1. 4. 
nastoupil pan Jaromír Nosek ml.

Problémy s personálním odsazením tím ale 
neskončily. K 1.9. ukončily pracovní poměr 
dvě pracovnice v pěstební činnosti odcho-
dem do důchodu. Další pracovník je od pro-
since dlouhodobě nemocen a do práce se už 
asi nevrátí.

Na práce v těžební činnosti si najímáme sou-
kromé firmy prostřednictvím výběrových ří-
zení.

I v roce 2022 pokračovalo v celé republi-
ce zpracování kůrovcem napadeného dřeva. 
V  městských lesích díky včasným zásahům 
v  předcházejících letech už tolik kůrovce ne-
bylo. Oproti roku 2021 došlo k poklesu o 44%.

V loňském roce jsme celkově vytěžili 8022  m3 

dřeva. Z toho o 614 m3 kůrovce, 2 034 m3 

ostatní nahodilé těžby a 4 471 m3 těžby ob-
novní a 903 m3 těžby výchovné. 

Obnova lesa proběhla na zatím největší ploše 
od mého nástupu do funkce. Bylo to dohro-
mady 15,82 ha. Z toho bylo 4,67 ha přirozené 
a 11,15 ha umělé obnovy. Podíl melioračních 
a zpevňujících dřevin byl 37 %. Na provede-
ní pěstebních prací jsme tak poprvé museli 
oslovit i soukromníky.

Prodej dřeva jsme řešili podle výše cenových 
nabídek, které jsme obdrželi od odběratelů. 
Dřevo jsme prodávali pěti hlavním odběrate-
lům a několika dalším malým odběratelům. 
Veškerou dřevní hmotu jsme prodávali přímo 
z lesa z odvozního místa.

Veškeré vytěžené dřevo se snažíme rozma-
nipulovat tak, abychom získali co nejvíce 
kvalitních sortimentů a prodejní cena byla 
co nejlepší.

Uspokojili jsme všech 68 žadatelů o palivové 
dřevo. Jednalo se o občany Vyššího Brodu 
a  okolí.

Vlivem příznivých cen dřeva, jeho co nejlep-
ším zhodnocením a podáním 7 žádostí o  do-
tace jsme dosáhli zatím nejlepšího hospodář-
ského výsledku.

Finanční výsledky odboru správy lesů po 
odečtení DPH za rok 2022.

Celkové výnosy z lesní výroby:
16 599 915Kč

Celkem získané dotace:
1 571 774 Kč

Náklady na mzdy a lesní výrobu celkem:
7 628 610 Kč

Hospodářský výsledek za rok 2022
10 543 079 Kč.

Jaroslav Kotál
Vedoucí odboru správy 

městských lesů
Vyšší Brod

Zpráva o hospodaření v městských lesích Vyšší Brod 
za rok 2022
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Vedení města Vyšší Brod si vás dovoluje  
pozvat na osobní setkání z cyklu

Pátek 
10. 3. 2023, 
18.00 hod.
v restauraci U Candrů

Z úřadu

Omluva
Vážený pane Marku, 
omlouvám se Vám za neprofesionální 
jednání členky komise při prezidentských 
volbách, které vzniklo i díky Vašemu  
nevhodnému chování. 

Lhotková Tereza
předsedkyně komise

Jihočeské
minuty

Lipnožurnál TV sklad Jihočeské
víkendy

expresní vlna zpráv

Vaše lipenská televize 
s oblíbenými pořady

www.kuryr.tv

Město Vyšší Brod
Městské lesy Vyšší Brod

Ceník samovýroby palivového dřeva platný od 1.1. 2023

Palivo: 21% DPH
Palivo jehličnaté 0,29 200 Kč/m3 – 128 Kč/prm
Palivo jehličnaté 0,69 250 Kč/m3 – 160 Kč/prm
Palivo jehličnaté 0,69+ 300 Kč/m3 – 192 Kč/prm
Palivo listnaté měkké (OS,VR,LP) 200 Kč/m3 – 128 Kč/prm
Palivo listnaté ostatní (BK,DB,BR,OL…) 350 Kč/m3 – 224 Kč/prm
Nehroubí  100 Kč/m3 – 64 Kč/prm 
Zbytky po těžbě – hroubí 250 Kč/m3 – 160 Kč/prm
Tyče jhl.  300 Kč/m3

• Ceny jsou uvedeny bez DPH.
• Maximálně 15 m3 pro jednoho zájemce.
•  Samovýroba bude přednostně zadávána občanům Vyššího 

Brodu 
a pracovníkům v lesním provozu.

• Ceník samovýroby platí i pro stromy rostoucí mimo les.

Ceník palivového a užitkového dřeva na lokalitě ,,OM“ od 1.1. 2023

Palivo: 15% DPH
Palivo jehličnaté 1100 Kč/m3 – 704 Kč/prm
Palivo listnaté měkké (OS,VR,LP)  800 Kč/m3 – 512 Kč/prm
Palivo listnaté ostatní (BK,DB,BR,OL…) 1500 Kč/m3 – 810 Kč/prm
Manipulační zbytky   250 Kč/m3 – 160 Kč/prm

Užitkové: 21% DPH
SM – kulatina AB 3 000 Kč/m3

SM – kulatina D,CX 2 500 Kč/m3

BO – kulatina ABC 2 000 Kč/m3 

MD – kulatina ABC 3 000 Kč/m3 

Listnaté – kulatina 2 000 Kč/m3 

Tyče – z prořezávky 1 300 Kč/m3 

Tyče – z probírky 1 400 Kč/m3 

• Ceny jsou uvedeny bez DPH.
•  Dřevo budeme prodávat přednostně občanům Vyššího Brodu a pra-

covníkům v lesním provozu. Maximálně 25 m3 pro jednoho zájemce.
• Ceník užitkového dřeva platí i pro stromy rostoucí mimo les.

Kontakt: Jaroslav Kotál, tel: 724 524 604, e-mail: lesy@mestovyssibrod.cz



březen 2023  VYŠEBRODSKÝ Zpravodaj  |  5  

Na začátku února jsme si zahráli deskové hry a vyrobili k příležitosti svátku  
sv. Valentýna velké množství srdíček různých velikostí, kterými jsme vyzdobili 

naši klubovnu i chodbu. Již tradičně druhý týden v měsíci patřil naší milé knihovnici 
a jejímu čtení, tentokrát na téma archaismy a neologismy. Naši senioři se například 
dozvěděli, co znamenalo slovo „škamna“ a co dělá ten, kdo „chilluje“. V následujícím 
měsíci si dáme vitamínovou vzpruhu tím, že si společně zasadíme a vypěstujeme 
řeřichu setou a další bylinky, které můžeme mít doma na okně. Pozvání do klubovny 
DPS patří všem seniorům z Vyššího Brodu a jeho místních částí. Aktivizační činnosti 
jsou každé úterý od 13:30 hod. Budeme se na vás těšit. 
� Lucie Kubíčková

Aktivizační činnosti v DPS

První únorové klubíčko jsme s dětmi zahájili jak jinak 
než výrobou malých vlněných klubíček, u kterých si 

dětičky procvičily jemnou motoriku. Poté jsme společně 
s maminkami vyráběly valentýnská přáníčka pro jejich 
tatínky, která se jim velmi povedla. Stále mezi naši partu 
maminek a dětí od 0 do 3 let zveme nově příchozí. 
Scházíme se každý čtvrtek od 9.00 do 11.00 v klubu 
pod kinem. Vstupné je 30 Kč na jednoho dospělého. 

Budeme se na vás těšit.  Lucie Kubíčková

Poděkování
Velké díky bychom chtěly vyjádřit paní Lucii Kubíčkové za velice srdečné 

a milé vedení klubu pro děti Klubíčko. Její nápady na činnosti s dětmi jsou 
kreativní a zajímavé. Potvrzením samo o sobě, že je v klubu přátelská atmosféra, 
je to, že se nás schází čím dál tím více. Snad mohu mluvit i za ostatní maminky 
a tímto poděkovat Lucce za její ochotu, píli, lidskost a milý úsměv kdykoliv 
do klubu zavítáme i mimo něj! 
Děkujeme

Za spokojené maminky Toušková Heike

Baby klub – Klubíčko
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Obyvatelé panelových domů, kteří nemají 
zřízenou službu biokontejneru o objemu 

240 l stejně jako majitelé rodinných domů ne-
bo bytovek, mají v současné době jedinou 
možnost, kam ukládat mimo směsný komu-
nální odpad svůj kuchyňský bioodpad. Sdílejí 
tak jeden velký biokontejner s objemem 660 l 
na sběrném místě v Zahradní ulici a Pohraniční 
stráže. Obyvatelé panelových domů si stěžují, 
že do biokontejneru ukládají odpad i obyva-
telé ze sousedních rodinných domů ze svých  

zahrad. Jedná se zejména o problém v Zahrad-
ní ulici, kde je kontejner rychle naplněn pose-
kanou trávou, větvemi atd. a do dalšího vývozu 
silně zapáchá. Biokontejner s objemem 660 l 
by měl sloužit hlavně domácnostem tří panelo-
vých domů (cca 40 domácnostem) pro odklá-
dání kuchyňského bioodpadu.

Kolem panelových domů sekání trávy prová-
dí technické služby města a posekanou trávu 
odváží na komunitní kompostárnu ve sběrném 
dvoře.

Vlastníci rodinných domů se zahradami a rov-
něž i obyvatelé menších bytových domů vy- 
užívají službu vývozu biokontejnerů s objemem 
240  l, které město nechává vyvážet zdarma 
a zejména v období od 1. 4. do 31. 10. každých 
14 dní. Je tedy nabíledni, že objem, který mají 
rodinné domy k dispozici, je několikanásobný 
oproti domácnostem v panelových domech.

Služba vývozu včetně pronájmu nádoby 240 l 
je od 1. 1. 2023 bezplatná. 

Kontejnery 660 l jsou rovněž zdarma. 

Požadavky na biokontejner hlašte na tel. 
724 347 437,
e-mail: 
zivotni.prostredi@mestovyssibrod.cz 

Ing. Dagmar Poláčková, 
odbor životního prostředí 

3 minuty práce

Nová zelená úsporám Light je program 
určený seniorům a domácnostem  

s nízkými příjmy. Program nepodporuje 
výměny plynových kotlů.

V předcházejících číslech zpravodajů 
jsem upozorňovala na možnost získání 
dotací na úpravy domů, které vedou  
ke zmenšení energetické náročnosti  
budov, výměny kotlů atd.

Součástí Nové zelené úsporám Light je roz-
sáhlá poradenská síť Místních akčních 
skupin a konzultačních středisek EKIS. 
Jejím cílem je bezplatná asistence na cestě 
k dotaci z Nové zelené úsporám Light a je 
dostupná pro všechny zájemce. Není proto 
nutné platit realizačním firmám za zpro-
středkování této služby.

Žadatelům doporučujeme dobře zvážit, 
zda využijí nabídek firem zabývajících se 
zpracováním žádostí o dotace za úplatu. 
Proškolení odborníci NZÚ Light jim poskyt-
nou komplexnější službu, a to zcela zdar-
ma. Seznam poradců, na které je možné se 
obracet, je zveřejněn na stránce Poraden-
ství NZÚ Light. 

Čerpáno ze stránek MŽP 
www.novazelenausporam.cz

 Ing. Dagmar Poláčková

Nová zelená 
úsporám Light

Z úřadu

Komu slouží hnědé biokontejnery 
na sběrných místech 

Nač si lámat vaz, nač dělat, co je dobré, 
nač…. 

Při pravidelné kontrole kontejnerů na třídě-
ný odpad před objednávkou výsypů vedoucí 
technických služeb se Ing. Dlask nestačí divit, 
kam sahá lenost a jak velká je lhostejnost  
k ostatním, kteří věci dělají správně. Řekla bych, 
že kultura občanů se posuzuje podle nepatrné-
ho procenta, které to ostatním kazí. Bohužel… 
(tady je stále mezi řádky vepsán můj optimis-
mus, neboť podle osobních setkání to nemůže 
být tak špatné).

Tady v tomto o případě se jedná o 3 minuty 
práce…; slož 3 krabice před tím, než je vhodíš 
do kontejneru. Viz foto. Složení provedl za Tebe, 
že se nestydíš… 
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Informace k zápisu do 1. třídy  
ZŠ Vyšší Brod pro rok 2023/2024
1. Vydávání tiskopisů
Žádost o přijetí k základnímu vzdělávání a zá-
pisový list 
–  Na webových stránkách ZŠ Vyšší Brod  

(pro žáky a rodiče – zápis do 1. třídy)
– V Mateřské škole Vyšší Brod 
–  V nezbytných případech lze obojí vyplnit  

až těsně před zápisem ve škole

2. Objednání termínu zápisu
Zápis budoucích  žáků bude probíhat v budo-
vě školy v pondělí 3.4.2023 od 14:00 do 17:00 
po  dvacetiminutových intervalech v  předem 
rezervovanou dobu.

Od 20. 3. do 31. 3. si všichni rodiče budoucích 
prvňáků mohou ve školce rezervovat čas zápi-
su. Do  tabulky zapisujte jméno dítěte. Pokud 
Vaše dítě chodí do jiné školky a k zápisu půjde 
do  ZŠ Vyšší Brod, rezervaci můžete provést  
telefonicky na čísle 721 967 333. 
Dodržte, prosím, Vámi zvolený čas. Předem ne-
ohlášené děti budou zapisovány v  době, kdy 
bude mít některá zapisující paní učitelka volný 
termín.

3. Zápis 
V den zápisu přijde rodič s dítětem v daný čas 
do základní školy.
S sebou vezměte
– Vyplněnou žádost o přijetí 
– Vyplněný zápisový list
– Občanský průkaz nebo pas rodiče
– Rodný list dítěte
– U cizinců doklad o pobytu

Při kontrole osobních údajů na  chodbě před 
učebnami ve druhém patře obdrží rodiče kód, 
kterým bude jejich dítě při přijímání označeno.

4. Odklad školní docházky
Je třeba vyplněná žádost o  odklad (web ZŠ, 
formuláře ke stažení), vyjádření poradny a vy-
jádření dětského nebo odborného lékaře.
Máte-li všechny tyto dokumenty ještě před 
termínem zápisu, můžete rovnou požádat 
o odklad. To lze učinit po telefonické domluvě 
v ředitelně školy i mimo termín zápisu.

Pokud odklad školní docházky pouze zvažuje-
te nebo vyřizujete, přijdete s dítětem k zápisu 
a odklad se bude řešit následně. Žádost o od-
klad je třeba podat nejpozději 31. května.

5. Rozhodnutí o přijetí
Kódy přijatých žáků budou zveřejněny v  zá-
konném termínu na webových stránkách ško-
ly, hlavním vstupu do ZŠ a v mateřské škole

6. Náhradní termín zápisu
Pokud se rodiče s dítětem nebudou ze závaž-
ných důvodů moci dostavit k zápisu v daném 
termínu, domluví si náhradní termín s  vede-
ním školy individuálně. 

Škola

Pod tímto trošku recesivním názvem se skrý-
val florbalový turnaj, který se konal 16.  února 

ve  velké tělocvičně naší základní školy. Chla-
pecké tým složený z 9. A a osmých tříd vyzval 
k odvetnému utkání smíšené florbalové druž-
stvo z loučovické základní školy, ve kterém ne-
chyběla ani děvčata. Celý zápas ovládla bojov-
ná atmosféra, a hlavně touha zvítězit. A jak celé 
sportovní klání mezi čtyřmi družstvy dopadlo? 
Na  1. místě se umístil loučovický tým ZELE-
NÝCH, 2. příčku s velmi těsným výsledkem ob-
sadilo vyšebrodské družstvo SIGMA a  bronz 
vybojoval  tým ORANŽOVÝCH, opět z Loučo-
vic. Nejlepšího brankáře i  střelce turnaje měl 
ve svých řadách nakonec loučovický tým. Vítě-
zům gratulujeme, ale zároveň děkujeme všem 
hráčům i hráčkám za sportovní zápal. Dík patří 
také panu učiteli Markovi a paní učitelce Kor-
chové za pomoc při přípravě turnaje. Tak třeba 
zase někdy příště. 

R. Schlegelmilchová
Foto: B. Plačková

Zápis do MŠ proběhne 2. 5., 3. 5. a 4. 5. 
2023 od 14 do 17 hod. v kanceláři vedou-

cí učitelky.

Přihlášky jsou volně ke stažení na webových 
stránkách školy 
https://www.zsvyssibrod.cz/files/
zadost_o_prijeti.pdf  

Pokud nemáte možnost si formulář vytisknout, 
lze si jej po předchozí domluvě vyzvednout  
v MŠ. Pro komunikaci s vedením ohledně zápi-
su používejte email: 
zapis-ms@zsvyssibrod.cz, 
778 417 443 – M. Krutská

Postup při podávání žádosti o předškolní 
vzdělávání:

1.  Vytištěnou přihlášku si nechte potvrdit 
dětským lékařem.

2.  Prostřednictvím emailu  
zapis-ms@zsvyssibrod.cz si vyžádejte 
přesný čas, kdy se máte dostavit k zápisu.  
Zároveň s časem obdržíte i evidenční kód, 
pod kterým bude dítě vedeno ve správním 
řízení.

3.  V daném termínu se dostavte s potřebnými 
dokumenty:

•  vyplněná a potvrzená žádost o přijetí dítěte  
k předškolnímu vzdělávání

• rodný list dítěte
• průkaz totožnosti zákonného zástupce
•  cizinci doloží potvrzení o trvalém pobytu  

v České republice

4. přítomnost dítěte u zápisu není nutná. 

Do 30ti dnů od přijímacího řízení vydá ředitelka 
školy rozhodnutí o přijetí, popř. nepřijetí dítěte 
do MŠ. Seznam identifikačních kódů přijatých 
dětí bude zveřejněn na dveřích mateřské školy  
a na webových stránkách. 

12. 6. 2023 v 16,30 hod. se uskuteční informa-
tivní schůzka rodičů nově přijatých dětí 

13. 6. 2023 v 16,30 hod. jsou zvány nově 
přijaté děti, aby se seznámily s prostředím 
školky. 

Informace  
k zápisu dětí  
do Mateřské školy 
pro školní rok 
2023 – 2024

Šumavské florbalové derby
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Škola

Základní umělecká škola 
informuje
Ohlédnutí
Školní kolo celonárodní soutěže se konalo v sále ZUŠ 24. ledna. 
Postupujícím žákům gratulujeme a přejeme hodně sil do dalších kol. 

Srdečně zveme na
14. 3. od 17.30 Třídní koncert žáků Tomáše Rožbouda 
25. 3. od 19.00 benefiční Koncert pro Andu, KD Loučovice

V rámci Akademie umění a kultury, připravují pedagogové naší školy 
přednášky o hudebních nástrojích, některé z nich jsou otevřeny veřejnosti. 
Zájemce vítáme – v sále ZUŠ Kaplice vždy od 9.00 hodin.

25. 1. proběhla přednáška Akordeon Moniky Slabihoudové a Tomáše 
Rožbouda, DiS.
15. 3. Kontrabas – přednáška MgA. Libora Heřmana
10. 5. Kytara – přednáška Ing. Jakuba Čejky, DiS. 
Řada koncertů, na kterých vystoupí naši vyučující, bývalí absolventi  
a  zajímavé osobnosti, se bude konat v sále ZUŠ v Kaplici:

15. 3. od 17.30 Koncert Betty Panzo – zpěv a Adama Douchy – kytara, 
studentů Konzervatoře a VOŠ Jaroslava Ježka
14. 4. od 19.00 Můj dobrý svět, koncert Markéty Nové

2.5. od 18.00 Koncert učitelů ZUŠ – v kapli ZUŠ Kaplice

Informace ze ZUŠ, včetně galerie s videodokumentací, kalendářem  
akcí… naleznete na: www.zuskaplice.cz 

Za ZUŠ Kaplice 
Mgr. Anežka Opekarová 

XIV. ročník   
Koncertu pro Andu
Sobota 25. 3. 2023 od 19 hod., KD Loučovice

Rok se s rokem sešel a my Vás opět srdečně  zveme na charitativní  
Koncert pro Andu, tentokráte už XIV. ročník, který se uskuteční  

poslední březnovou sobotu v sále KD Loučovice od 19 hodin. 
Těšit se můžete na  kapely: Siskin’s, Jiří Schelinger Memory Band,  
Magma, Seven + Seven‘s a  Harevester.
Výtěžek z dobrovolného vstupného bude věnován na Dětskou hema-
toonkologii v Českých Budějovicích. 
Díky Vaší štědrosti se loni podařilo vybrat rekordních 72.571 Kč !!!  
Za posledních třináct let jsme tak společně pomohli nemocným dětem 
částkou přesahující 600.000 korun! Děkujeme!
Přijďte si zavzpomínat, poslechnout dobrou muziku a pokračovat v této 
krásné tradici.  Těšíme se na Vás!� Za pořadatele Vladislav Čížek

 autor: Martin Horák
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Návštěva pivovaru Freistadt.

Masopust.

Fotoreportáž

Pohádka.

Kabaret u Váňů.

Výroba papíru s prvňáčky.
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Štěstí
Rosa Montero
Proč slavný architekt opouští 
svůj luxusní život a  stává se 
doplňovačem v  supermarke-
tu?

Hotel Portofino
 – J. P. O´Conell
Ve dvacátých letech 20. století 
otevírá Angličanka Bella Ains-
worthová hotel v  malebném 
městečku Portofino na  idylic-
kém italském pobřeží a  sna-
ží se poskytnout své rodině 
nový začátek.

Sny o pádu
Karen White
Je to už devět let, co Larkin 
utekla z  Georgetownu a  pří-
sahala, že se už nikdy nevrátí. 
Když se ale dozví, že její matka 
zmizela, nezbývá jí nic jiného, 
než se vrátit domů a odhalit 50 
let staré tajemství.

Skleněný oceán
Lauren Willig
Americká spisovatelka objeví 
starý kufřík po  svém prapra-
dědovi Patrickovi, který pra-
coval v roce 1915 jako stevard 
na  palubě Lusitanie, kde také 
zemřel, když ji Němci nechali 
potopit …

Musím tě zradit
Ruta Sepetysová
Rumunsko, 1989. Sedmnác-
tiletý Cristian Florescu sní 
o  tom, že se stane spisovate-
lem, ale Rumuni nemají svo-
bodu snít. 

Dohazovačky 
Maddie Dawsonová
Pětaosmdesátiletá Blix je 
proslulá dohazovačka a  při-
nejmenším pro své nevděčné 
a snobské příbuzenstvo poně-
kud extravagantní bezdětná 
teta a tak trochu čarodějka. 

Historky z Tinderu
Lucie Macháčková
Vtipná kniha plná ironie i opti-
mismu přináší postřehy nejen 
ze světa seznamovací aplikace 
Tinder. 

Čtenářský koutek
Hrátky se zvířátky
Vlasta Kocmanová
Tři desítky vtipných básniček 
pro děti. Co dělá žirafa, když 
dostane angínu?

Tvoje tělo
Lara Bryan
Kniha pro mladší čtenáře 
představí dětem hravou, 
avšak poučnou formou, co se 
odehrává v  našem těle a  jak 
funguje.

Pověsti a příběhy  
z Českého Krumlova II. 
Irena K. Vacková
Kniha je určena pro dětského 
i  dospělého čtenáře. Zajímá 
Vás, proč se na rožmberských 
sídlech zjevuje záhadná Bílá 
paní? 

Komiksová učebnice 
komiksu 
– Toy Box
Oceňovaná tvůrkyně a  její 
učebnice určená všem zájem-
cům o  toto úžasné médium 
bez ohledu na  věk, odbor-
nost či zkušenosti. 

Historky ze tmy
kolektiv autorů
Sbírka young adult povídek 
českých autorů plná děsivých 
příběhů, které vám nedají 
spát. 

Diary of a Wimpy Kid
Jeff Kinney
Proč nezkusit nejoblíbenější 
dětskou knihu Deník pose-
routky v angličtině? 
 

 Pro dospělé

Breťanská idyla
Jean – Luc Bannalec
Desátý případ komisaře Dupi-
na a první letní dny v bretaň-
ském Saint–Malo, kdysi městě 
korzárů a  nyní kulinářském 
ráji… 

Děti a mládež

Co se skrývá pod zemí? 
Aleksandra Mizielińska
Ať začnete z  kterékoli strany 
velkoformátové knihy plné 
ilustrací, postupně se noří-
te pod zemský povrch nebo 
pod hladinu moří stále hlou-

běji, abyste se uprostřed knihy setkali v zem-
ském jádru.

Půjdeš s námi ven? 
Peter Wohlleben
Za  dobrodružstvím není 
nutné jezdit daleko. Příroda 
je hned za  dveřmi, dokonce 
i ve městě. Objevujte zázraky 
přírody.

Nevšednící
Tereza Přibilíková
Výjimečná kniha o  výjimeč-
ných českých vynálezcích. 
Seznamte se s vědátory, kteří 
šli svou vlastní neotřelou ces-
tou. 

MĚSTSKÁ 
KNIHOVNA

Vyšší Brod

Březen je měsícem čtenářů, navštivte knihov-
nu a staňte se čtenáři! Registrace pro nové 
knihomoly bude v březnu zdarma. Nenechte 
si ujít scénické čtení Lukáše Hejlíka a Pavly Do-
stálové, kteří nám představí v rámci projektu 
Listování knihu Lucie Macháčkové „Historky 
z  Tinderu“. Přes celou republiku k nám přices-
tuje oblíbená dětská spisovatelka Zuzana Po-
spíšilová. Se svými besedami navštíví Základní 
školu ve Vyšším Brodě, ale také v Loučovicích 
a  v Lipně nad Vltavou. V naší knihovně na-
jdete téměř stovku jejích milých knížek nejen 
pro  začínající čtenáře. Vzhledem k organizač-
ním změnám vedení města nejsou umožněny 
odpolední a večerní akce. Nezapomeňte se 
stavit pro knižní novinky. 

www.knihovnavyssibrod.cz

Kultura
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Mámo, táto, a co já? 
Ivana Karásková
S  pediatrem Milošem Vele-
mínským o  dětech, které se 
staly bezmocnými oběťmi 
partnerských bitev. 

Život za první republiky
Hana Kneblová
Každodenní život za první re-
publiky, nejznámější skandály 
českých politiků, svět literatu-
ry a filmu.

Vltavská kaskáda
Josef Fryš
Autor knihy Vám představí 
nový život staré řeky, která je 
úzce spjatá s naším městem. 

Rožmberská hrobka
Jiří Šindelář
Seznamuje s  výsledky zkou-
mání výjimečného středo-
věkého prostoru, interaktivní 
přílohy pak umožňují každé-
mu čtenáři navázat na  práci 
výzkumného týmu a dále bá-
dat v rožmberské historii. 

Hluboké soutěsky
Arnaldur Indridason
V bytě je naležena mrtvá žena, 
na stole leží papírek s telefon-
ním číslem komisaře Konráda. 
Žena mu prý krátce před smrtí 
volala a prosila ho, aby se po-
díval po jejím dítěti, které dala 
před desítkami let k adopci.

Madame Piaf a píseň lásky
Michelle Marly
Po  skončení německé oku-
pace je šansonová zpěvačka 
Edith Piaf obviněna z kolabo-
race. Obává se zákazu vystu-
pování…

Lepší člověk
Louise Pennyová
Armand Gamache se po  mě-
sících vynucené nečinnosti 
vrací na pozici velitele odděle-
ní vražd, ale klidný nástup ho 
nečeká. 

Malinka
Dita Táborská
Když ji ke svým dvěma biolo-
gicky vlastním synům adopto-
vali, měla téměř ve  všech ko-
lonkách rodného listu vepsán 
údaj Nezjištěno. Ina rozuměla 
trápením, která Malce její slo-
žitý příběh přinášel.

Mrtvola v komíně
Alan Bradley
Vyhnanství! Tak dvanáctile-
tá Flavia de Luce běduje nad 
svým údělem, když ji otec 
s tetou Felicity odešlou do in-
ternátní školy. Nestráví zde ani 
den a dostane dárek…

Stará škola
Petr K. Procházka
Děj fantaskního románu, kte-
rý se odehrává na přelomu 40. 
a 50. let 19. století, a ve druhé 
polovině 60. let století mi-
nulého, se točí kolem jediné 
otázky. Která z  původně zva-
žovaných balad z Kytice v prv-
ním vydání chybí a proč? 

Zimní oheň
Anders de la Motte
Oslava v místní tančírně skončí 
tragicky, požárem a smrtí jed-
né dívky. Vyšetřování případu 
znesváří obyvatele, zbortí přá-
telské i rodinné vztahy. 

Rodina na zabití
Megan Collins
Dahlia Lighthousová se 
ve svých dvaceti šesti má po-
řád co učit o tom, jak to chodí 
ve světě mimo ostrov, na kte-
rém vyrostla se svým souro-
zencem v totální izolaci. 

Polistopad
Tomáš Miklica
Aleš se cítí podvedený dějina-
mi i  svým nejbližším okolím, 
a  tak vznikne plán potrestat 
nepotrestané, při jehož spřá-
dání se seznámí s  Monikou 
a  Čeňkem. Každý z  nich má 
vlastní motivaci.

Pro zajímavost

Deprese není depka
Radkin Honzák
O tělo ochromující nemoci po-
jednává populární psychiatr 
Radkin Honzák i řada známých 
osobností, které se nebojí svě-
řit s  tím, jak deprese zasáhla 
do jejich života.

Aha rodičovství
Laura Markhamová
Pokud chcete být jako rodič 
klidnější a mít větší sebedůvě-
ru, tato kniha je určena právě 
pro Vás. 

Sledujte novinky na fb Městská knihovna ve Vyšším Brodě 
a insta knihovnavyssibrod
www.knihovnavyssibrod.cz
knihovna@mestovyssibrod.cz
tel. 380 746 611







14  |  VYŠEBRODSKÝ Zpravodaj  březen 2023

Představujeme

28. 3. – Den učitelů
Mgr. Milan Holek,

bývalý ředitel základní školy

O málokterém učiteli či řediteli se dá říci,  
že byl mezi žáky převážně oblíbený. Nyní 

je již v důchodu, ale když i dnes ve svém věku 
spustí rokenroly na pódiu s kapelou, řada bý-
valých žáků pookřeje. Ještě teď se k němu hlásí  
a obdivují jeho výkony. Někteří s ním i vystu-
povali. Takový prostě je. Skromný, přátelský,  
empatický, s žáky si rozuměl.

Jak jste začínal dráhu učitele ve Vyšším Brodě?
Velmi zvláštně. V podstatě za trest, jelikož jsem 
předtím na Pedagogické fakultě v letech 1968–
1969 byl ve stávkovém výboru, kvůli nesouhla-
su s ruskou invazí. Po studiích to znamenalo 
šup do pohraničí. Myslel jsem si na rok, dva, ale 
nakonec jsem tady zůstal napořád. Když jsem 
v roce 1971 přicházel do Brodu učit, musel 
jsem se jít představit na Okresní národní vý-
bor–odbor školství, kde mě školní inspektorka 
obcházela kolem dokola a říkala: „Ne, tohle ne!“ 
Já měl totiž dlouhé vlasy, na sobě manšestrové 
oblečení v džínovém střihu a kytičkovanou hi-
písáckou košili. A takto jsem se byl představit 
jako nový kantor. 

Co Jan Ámos Komenský, o kterém jste prý psal 
diplomovou práci na fakultě?
Jednou jsem využil situace, když mi školní in-
spektorka vyčítala můj vzhled s dlouhými vlasy, 
odvedl jsem jí k bustě Komenského v budově  
a ukázal na něho se slovy, proč bych se měl stří-
hat? Událost zaujala mého kamaráda výtvarní-
ka Martina Horáka, který mi ilustroval knížku 
mých veršů a Komenský nemohl chybět. K ver-
šům jsem se za totality uchyloval jako ke spáse.
 
Za jakých okolností jste se stal ředitelem? 
Po úmrtí mého nadřízeného Jiřího Vobořila,  
v červenci 1989. Ale zase nastala kritická chvíle. 
Řekli mi, musíš vstoupit do KSČ, čemuž jsem 
celá ta léta unikal. Když jsem se poradil se svými 
kolegy Jitkou Daňkovou a Josefem Svojsíkem, 
řekli to samé. Musíš, jinak nám sem někoho na-
sadí. Město i někteří učitelé se za mne postavili.

Taková byla doba. 
Naštěstí přišel „Listopad“ a už se to členství ne-
dotáhlo. Sametová revoluce rozhodla. V jejím 
průběhu mne ale prověřovali jako představite-
le předchozího režimu. 

Poněkud absurdní, už s přihlédnutím k vaší 
minulosti. 
V místním kinosále při vystoupení členů občan-
ského fóra vyzývali, zda není přítomen nějaký 
ředitel podniku, závodu, školy. Byl jsem jediný. 
Neodolal jsem a šel na pódium. Jelikož dcera 
Bára byla v tu dobu na gymplu ve stávce, tak 
jsem řekl něco v tom smyslu, že zatímco ta 
naše generace se celý život přetvařovala, říkala 
doma něco jiného než na veřejnosti, tak když 
teď už naše děti toho mají plné zuby a nepod-
poříme je, nebudeme se jim už nikdy moci po-
dívat do očí. Když jsem šel z pódia, míjel jsem 
svého kamaráda s dotazem, jestli mi dá lopatu, 
protože jsem čekal konec své pedagogické ka-
riéry a obživu rukama. Slíbil, že dá. Tak mě tro-
chu uklidnil.

Být ředitelem nebyla jednoduchá záležitost. 
Další starosti navíc. Byl vůbec prostor pro 
úsměvné zážitky?
Ředitelování vyžadovalo hodně administrativy, 
což zdržovalo od pedagogické práce. Ale zažil 
jsem ve své funkci řadu úsměvných chvilek, ne-
jen s dětmi, ale i ve své kanceláři. Např. zvedám 
telefon a hlásím se automaticky– „škola Holek 
dobrý den,“ prostě jako vždycky, a jednou se mi 
ozvalo „a kluky tam nemáte?“

Vaší největší zálibou je hudba. Kdy to začalo?
V 17 ti letech v Českých Budějovicích. Pak až ve 
Vyšším Brodě ve skupině Disk a potom přišlo 
nejslavnější období, kapela Magma. Za námi se 
tehdy sjížděly celé jižní Čechy. Byl jsem s nimi  
v letech 1982 – 85. Zkrátka takový krásný ob-
dobí, měsíc jsme hráli, dva měsíce jsme byli za-
kázaný a to se pořád takto točilo. Na okresním 
výboru padaly výtky typu, vy tady propagujete 
západní hudbu, zpíváte jenom anglicky! Přitom 
asi 80 % repertoáru jsme měli otextováno česky 
a lidi s námi rádi zpívali. Kvůli rodině s malými 
dětmi jsem na čas skončil s hraním. Až po mno-
ha letech, když mi hudba začala scházet, vznik-
la spolupráce s kapelou Gin Fis. S těmi vystupuji 
dodnes. 

Takže důchodcovská nečinnost ani náhodou? 
Nabíjí mne muzika na prvním místě, moji dva 
věrní pejsci a veškeré práce na zahradě i neoblí-
bené úklidové práce doma. 

 Rudolf Herčík

Ilustrace z knihy veršů
„Na kresbě Komenského je zvýrazněn Labyrint 
světa a Ráj srdce, to je to srdce s palmičkami,“ 
komentuje své myšlenky na detailech obrázku 
ilustrátor Martin Horák.

Sbírka veršů Milana Holka,  
kterou ilustroval a vydal  
Martin Horák.

Kultura

Takto jsem začínal...
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Proč je označení EHL tak unikátní?
O vysvětlení principů Evropské komise při 

udělování označení European Heritage 
Label (EHL), vytváření evropské sítě pamá-
tek a pamětihodností i dosavadní úspěšnosti 
dalších českých pamětihodností při nomina-
cích a názor na šanci mezinárodní sítě cister-
ciáckých klášterních krajin CISTERSCAPES, jejíž 
součástí je také klášter Vyšší Brod, jsem pro 
Vyšebrodský zpravodaj požádala Mgr. Tomáše 
Řepu, národního koordinátora Označení  
Evropské dědictví na Ministerstvu kultury ČR. 

Označení Evropské dědic-
tví nesou památky a pa-
mětihodnosti s lokálním, 
národním významem, 
který přesahuje historicky 

a kulturně do širších evrop-
ských souvislostí. Milníky, kte-

ré mají symbolickou hodnotu  
pro utváření a vnímání dnešní 
Evropy. 

Jejich charakter a časové zařazení je široké. 
Od důležitých archeologických nálezů, hra-
dů, univerzit, knihoven, muzeí, hudebních síní,  
památníků válek až po umělecké, technické nebo 
podmořské památky postihující dobu od pravě-
ku po současnost. 

Po celé Evropě je na seznam Evropského dědictví 
zatím zapsáno 60 míst, každé dva roky se seznam 
rozšíří přibližně o deset památek. 

Za Českou republiku se dosud podařilo označení 
získat čtyřem místům – olomouckému Přemys-
lovskému hradu a Arcidiecéznímu muzeu, odka-
zujícímu na kulturní a společenský význam mo-
ravských biskupů a arcibiskupů, zámku Kynžvart 
s Ligou míru, diplomatickým setkáním iniciova-
ným kancléřem Metternichem, a meziválečným 
sídlištím osadě Baba v Praze a brněnské Nové 
kolonii, reprezentujícím evropské avantgardní 
tendence v moderní architektuře.

Evropská síť památek a pamětihodností je za-
ložená na profesní spolupráci a propojování. 
Na bohatých zkušenostech, které kulturní institu-
ce jednotlivých zemí mají a mohou sdílet na ná-
rodní, ale i evropské úrovni. 

Kláštery, jejich kultura a prostředí, jsou od středo-
věku nepřehlédnutelnou součástí a nositeli hod-
not, na nichž je Evropa v mnoha ohledech zalo-
žená. Svým způsobem je to také mladá iniciativa 
označení Evropské dědictví, která z jejich odkazu 
a principů čerpá a navazuje na ně.

Věřím, že zatím jediného reprezentanta tohoto 
kulturního okruhu benediktýnský klášter v Cluny, 
který sehrál tak zásadní roli v kulturním a nábo-
ženském středověku a jehož dějiny odráží církev-
ní a politický vývoj nejen ve Francii ale i v Evropě, 
brzy doplní další stále aktivní kláštery cisterci-
áckého řádu několika evropských zemí, které se 
rozhodly spolupracovat pod společným názvem 
CISTERSCAPES.

Tolik v krátkosti pan Řepa, který byl v listopadu 
loňského roku hostem naší tematické kon-

ference, kterou MAS Rozkvět, z.s. uspořádala 
ve Vyšším Brodě. A věřím, že po úspěšném do-
končení nominačního procesu nadnárodní sítě 
CISTERSCAPES na Označení Evropské dědictví 
budeme mít nejpozději v příštím roce příleži-
tost přivítat zde nejen národního koordinátora 
EHL, partnery z Velehrad, Žďáru nad Sázavou 
a Plasů, ale i zástupce spolupracujících cisterci-
áckých klášterních krajin z Německa, Rakouska, 
Slovinska a Polska.

Přímá spolupráce v místě, v rámci jednotli-
vých regionů a států i v rámci nadnárodní sítě 
je součástí dlouhodobé vize toho, jak CIS-
TERSCAPES jako nadnárodní pamětihodnost 
hodlá zdůraznit svůj evropský rozměr; s tím 
rovněž souvisí krátkodobé a střednědobé čin-
nosti, které této vizi dávají konkrétní podobu 
– a přesně na tomto nyní pracujeme. Ať již pří-
pravou společných projektů s městem a klášte-
rem Zwettl v Dolním Rakousku a Žďárem nad 
Sázavou, s bavorským regionem Waldsassen, 
nebo organizací kick–off meetingu projektu 
„Culinary Heritage of the Cistercians in Central 
Europe“, který pořádáme jako vedoucí projektu 
již v březnu 2023. O tomto projektu ale více až 
v některém z následujících vydání … Jak vidíte, 
nečeká MAS Rozkvět, z.s. na výsledky nomina-
ce EHL se založenýma rukama. 

Pro Vyšebrodský zpravodaj 
 ing. Marta Krejčíčková,  

MAS Rozkvět z.s.
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Kultura

Záleží na mně, jaká bude Země…

ZeMě je vůbec první výstavou v Národním 
muzeu, která se zabývá čistě životním 

prostředím a přístupem k němu. Představuje 
téma udržitelnosti prostřednictvím konkrét-
ních příkladů z každodenního života a nabá-
dá k zamyšlení nad tím, co může jednotlivec 
sám udělat pro svět kolem sebe Pro jedno-
dušší orientaci v tématech je výstava rozdě-
lena do několika tematických oblastí, které se 
zaměřují zejména na: 

• spotřebu (móda, jídlo, voda), 

• produkci (odpad), 

•  vnímání prostředí kolem nás  
(krajina, biodiverzita), 

•  a poslední, velmi specifické téma,  
„upcycling“ pak klade větší důraz 
 na podporu kreativity 

…to je název výstavy v Národním muzeu, která zábavnou a interaktivní formou učí veřejnost, jak individuálně  
přispět k ochraně životního. Výstava bude k vidění až do června 2023.

Vážení představitelé samosprávy města,
začátkem roku 2023 jsem navštívil Město Vyšší Brod a byl jsem mile 
překvapen, že jsem zde nalezl veřejnou dobíjecí stanici pro elektro-
mobily. Mám elektromobil ŠKODA ENYAQ 1 rok a pozoruji, jak a kde 
dochází k rozšiřování této nabídky. Proto mě mile překvapí, že měs-
ta a obce, kde to nečekám, jsou progresivní a reagují na rozvíjející 
se segment dopravní infrastruktury, ale i cestovního ruchu.

Oceňuji také její umístění v blízkosti centra města i místa, které je 
v letní sezoně využíváno vodáky nebo návštěvníků kláštera. 

Prosím, vyřiďte mé poděkování bývalému vedení města, 
Ing. Zálešákovi a Bc. Strakovi, za jejich odvahu tento projekt prosadit 
a podpořit.
 
Děkuji a budu se těšit, že mě budete i nadále mile překvapovat.  

ICLic. Mgr. et Mgr. David Kučerka O.Cr.
vedoucí právního oddělení

Rytířský řád Křižovníků s červenou hvězdou
CZ-110 00  PRAHA 1, Staré Město

tel. +420 221 108 215, +420 739 593 640

„Výstavba veřejné dobíjecí stanice ve Vyšším Brodě pro nás byla logickou 
a strategickou volbou. Vzhledem k tomu, jak roste počet elektromobilů 
na tuzemských silnicích, musíme reagovat i my rozvojem veřejné dobíjecí 
sítě. Jako největší provozovatel veřejných dobíječek na jihu Čech a jeden  
z hlavních hráčů na trhu v Česku vůbec jsme na to připraveni. Vyšší Brod 
je turisticky vyhledávanou lokalitou a na podobných místech je důležité 
veřejnou dobíjecí infrastrukturu budovat a rozvíjet, o což se budeme snažit 
i v následujících letech. Lokalitu Lipenska přitom už nějakou dobu výrazně 
rozvíjíme a statistiky nám ukazují, že o  dobíjení v této lokalitě je zájem. 
AC  dobíjecí stanice, která se nachází u parkoviště u třídy Míru je pak přes-
ně tím řešením, které řidiči aktuálně potřebují. Při výstavbě jsme se setkali 
s  ochotou vedení města ze strany bývalého pana starosty Milana Zálešáka 
a pana Josefa Vetráka z odboru vedlejšího hospodářství městského úřadu. 
Při podobných stavbách je vždy nejtěžší najít vhodnou lokalitu, ale i to se 
 v tomto případě podařilo,“ oceňuje spolupráci s vyšebrodským vedením 
Jiří Cipín, manažer rozvoje dobíjecích stanic společnosti E.ON Drive 
Infrastructure CZ.  

 
Jiří Cipín

Business Development Manager

Výstava je koncipována tak, že nemá začá-
tek ani konec a je tedy možné ji projít zcela 
libovolně. V rámci jednotlivých ostrovů na-
bízí 20 mechanických interaktivit od různých 
typů odklápěček, hlavolamů, her a staveb-
nic, až po například dalekohled, který smě-
řuje na ptačí krmítko v Čelakovského sadech.  
Nechybí však ani multimediální obsah v po-
době videoreportáží, podcastu, počítačových 
her či tematického videa, jež je promítáno 
na unikátní 4 metry vysoké projekční stěně. 

Samotné provedení výstavy je unikátní v tom, 
že se snaží podporovat udržitelnost nejen 
svým obsahem, ale i svým provedením. Je  to-
tiž postavena z velké části z recyklovaného 
materiálu předchozí výstavy Sluneční králové 
a tento proces je ve výstavě také do detai-
lu představen. Zároveň je koncipována svým 
provedením tak, aby se materiál i koncept 
použitý ve výstavě, včetně AV softwaru, mohl 
po úpravě použít i v další výstavě.

Zdroj: www.nm.cz

Dobíjecí stanice
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Rybářský kroužek MO Vyšší Brod
Jak jsme viděli klášterní sádky

Tak schválně.. Víte, kolik ryb žije v klášterním 
rybníce vedle klášterky? Tipněte si. Odpověď  

na tuhle otázku a mnoho dalších dostaly dě-
ti navštěvující rybářský kroužek při návštěvě 
klášterních sádek, která se konala 12. listopadu 
minulého roku.

Sádkami nás provedl pan Jiří Toncar, díky kte-
rému jsme si návštěvu všichni užili. Prohlídku 
jsme začali v líhni, prošli jsme přes sádky plné 
kaprů, pstruhů a dalších druhů ryb, a zakončili 
jsme ji nad klášterním rybníkem. Dozvěděli 
jsme se mimo jiné více o životním cyklu ryb, 

jaké druhy se chovají, jak a čím se ryby krmí ne-
bo jsme dostali recept na přípravu vynikajícího 
kapra. Ryby z klášterních sádek totiž mají velmi 
kvalitní maso díky čisté vodě z Hamerského 
potoka, která je přiváděna opatským kanálem 
vybudovaným již ve středověku. 

Děkujeme Lukáši Kusovi za zprostředkování 
prohlídky, panu Toncarovi, který trpělivě od-
povídal na všetečné otázky, za poutavý výklad 
a Vyšebrodskému klášteru za umožnění celé 
akce.

Jo a těch ryb tam žije... 20 000! 

Povídání nejen o sumcích 

1,94 m a skoro 60 kg! Tolik měřil a vážil největší 
sumec, kterého ulovil Aleš Skipala, jeden z nej-
zkušenějších místních rybářů. Právě povídáním 
Aleše a jeho syna Davida o lovu sumců jsme 
22. ledna v Klubu pod kinem otevřeli letošní 
doprovodný program k rybářskému kroužku. 
A povídali jsme si nejen o sumcích. Děti z ry-
bářského kroužku se dozvěděly spoustu dal-
ších zajímavostí, třeba jak sumce přivábit, kde 
se sumec ukrývá a že vůbec není snadné jej 
chytit.

Pro děti byly připraveny fotky a videa, ukázky 
vybavení a osobní zkušenosti získané právě při 
lovu těchto velkých ryb. Děti si prohlédly prut, 
háčky a vábničku určenou pro lov. Pro lov sum-
ců je rozhodující vybavení, neméně důležitá je 
však trpělivost každého rybáře.

Nutno také podotknout, že účast dětí na rybář-
ském kroužku, který vede pan Luboš Slánský, 
nese své ovoce. Děti znaly spoustu odpovědí 
na více či méně záludné otázky. Věděly, jakou 
má sumec míru, jaká je jeho doba hájení či jaké 
regiony jsou lovem sumců vyhlášené. 

Alešovi a Davidovi mockrát děkujeme za skvě-
lé povídání a městu Vyšší Brod za poskytnutí 
prostoru. 

Další beseda o rybách se uskuteční 26. února. 
Tentokrát se vrhneme na kaprařinu a tou nás 
provede další velezkušený rybář, pan Bohuslav 
Bíca. 

Za MO Vyšší Brod Adéla Skipalová

Sport
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A máme to za sebou. Vysvědčení předána. 
Asi nikdo nebyl zklamaný ze známek, kte-

ré dostal. Ať už šlo o předměty jako tradiční 
country tance, moderní square dancing, po-
hybová průprava, řecké tance, skotské tance, 
či tance staré Anglie. Všichni členové klubu 
– rozuměj square dance clubu Šumaváček, ji-
nak též kroužku country tanců – dostali samé 
jedničky. Zcela zaslouženě, hlavně vzhledem 
ke svému věku. 

Po dvou letech covidové stagnace se Šuma-
váček opět „rozjel“, nabírá dech a klub, po-
tažmo tanečnice a tanečníci v něm, fungují 
jako před restrikcemi a zákazy. Několik sou-
středění v Brodě a Loučovicích bylo jen před-
zvěstí událostí příštích. Při vánočním „Special 
dance“, což je oficiální označení netradičních 
akcí či mimořádných schůzek klubu, dostali 
členové pod vánočním stromečkem, symbo-
lizovaném jedlovou větví na žebřinách, ob-
klopenou svíčkami nečekané dárečky. Byl to 
velmi příjemný večer, vonící Vánocemi a těše-
ním se na Ježíška. 

Na 31. ročníku CSDCTS, čili Celostátního se-
tkání dětských country tanečních souborů 
ve Svratce, se naši členové zařadili mezi špičku 
těch, kteří se této akce zúčastnili. Jak máme 
ve zvyku, cestu jsme si opět zpestřili ma-
lým výletem – tentokrát jsme se zastavili 
u Přibyslavi na Žižkovo Poli a vynechat jsme 
nemohli ani sochu Malého Bobeše – autor 
této knihy J.  V. Pleva právě ve Svratcežil. Chtěl 
bych tímto poděkovat manželům Pavelcovým 
(penzion Inge) a také panu režisérovi a kame-
ramanovi z ČT Janu Benkovičovi za velkorysé 

sponzorské finanční dary, které nám poskytli 
pro uspořádání této akce. 

Kromě toho, že jsme po nucené odstávce 
opět začali jezdit na taneční akce, znova jsme 
začali jezdit na klubové návštěvy. To zname-
ná, že kromě vlastního čtvrtečního setkávání 
se, vyjíždíme i k jiným souborům, skupinám, 
klubům, abychom si s nimi zatančili. Myšlenka 
vzájemného setkávání se, přátelství a společ-
ného tancování tak opět ožívá. Tou první vla-
štovkou byla lednová návštěva souboru Mary 
Lou ve Zbytinách.

A co nás čeká? Jak tanečníci a tanečnice z Bro-
du, tak i z Loučovic, se nemůžeme dočkat cyk-
lu několika seminářů, které nám umožní ná-
vrat na mezinárodní taneční scénu. Pokud se 
vše povede podle plánu, pak bychom do kon-
ce letních prázdnin mohli navštívit taneční  
akce v Rakousku i na Slovensku. Ale to je za-
tím ve stádiu úvah a shánění financí. 

Více informací o našich aktivitách najdete 
na www.sumavacek.cz.

Miroslav Procházka

SDC Šumaváček v prvním pololetí 
školního roku

Poradna mezi §§ poskytuje bezplat-
né sociální a právní poradenství 

v nejrůznějších oblastech práva včet-
ně dluhové problematiky. Poradna má 
i platnou akreditaci na podávání návrhů 
na oddlužení. Pod neziskovou organizací 
ICOS Český Krumlov má poradna několik  
poboček na Českokrumlovsku, Kaplicku 
i Trhosvinensku. 

„Do poradny se na nás dlouhodobě nejvíce 
obrací lidé, kteří mají problémy s exekucí 
a dluhy,” upřesňuje Tomáš Zunt, ředitel 
ICOS Český Krumlov a pokračuje: „Další 
velkou skupinou jsou lidé, kteří řeší ma-
jetkové sousedské vztahy, pracovněprávní 
vztahy se zaměstnavatelem, rodinné vzta-
hy, zejména úprava styku s dítětem. Velká 
sorta klientů řeší i spotřebitelské problémy 
– uzavřené smlouvy po telefonu, nedodané 
nebo rozbité zboží z eshopů apod.”

S inflací a vyššími cenami řeší lidé nejen 
dluhy a půjčky, ale i navýšení cen ener-
gií. „Přichází další skupina lidí, která chce 
rozvázat smlouvu s dodavatelem energií, 
hledá jiné řešení nebo řeší, jak navýšení cen 
doplatit. I těm můžeme poradit a pomoct,“ 
upřesnil aktuální problémy Tomáš Zunt. 

V Českém Krumlově najdete poradnu 
na adrese 5. května 251, přízemí vpravo. 
Poradna funguje každý všední den, je ale 
potřeba se objednat, jinak nemůžeme za-
ručit, že se na vás dostane. A to prostřed-
nictvím e–mailu: 
pravni.poradenstvi@krumlov.cz, tele-
fonicky na čísle 774 110 124, či osobně 
v provozních hodinách. V Českém Krum-
lově je poradna otevřena v pondělí 8 až 
17 hodin, úterý a středu 8 až 16 hodin, 
ve čtvrtek 8 až 12.30 a v pátek od 8 do 13 
hodin.

Více informací také na  
www.poradna.krumlov.cz. 

Hana Šustrová,  
ICOS Český Krumlov.

Bezplatná poradna 
mezi §§ má  
v Krumlově otevřeno 
5 dnů v týdnu
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Otevření Chráněného bydlení Kaplice se blíží
V současné době probíhají poslední admi-

nistrativní úkony spojené s otevřením no-
vé služby Chráněné bydlení Kaplice. Chráněné 
bydlení je služba určená pro osoby se zdravot-
ním postižením, které mohou a chtějí žít s po-
třebnou mírou podpory samostatně. V Kapli-
ci na náměstí byla pro tyto účely městem 
Kaplice zrekonstruována budova bývalého 
katastrálního úřadu. Provozovatelem služby 
je Domov pro seniory Kaplice, příspěvková or-
ganizace Jihočeského kraje. Po splnění všech 
podmínek registrace je zahájení poskytování 
nové služby plánováno na 1. dubna 2023.

Celková kapacita Chráněného bydlení Kaplice 
je 14 lůžek. Pro osoby s tzv. vyšší mírou pod-
pory vzniklo komunitní bydlení se čtyřmi sa-
mostatnými pokoji, společnou kuchyní, kou-
pelnou a obývacím pokojem. Osobám s nižší 
mírou podpory je určeno deset samostatných 
bytových jednotek. Součástí každého bytu je 

vlastní koupelna a kuchyňský kout s lednicí 
a varnou deskou. Všechny byty jsou již plně 
vybavené nejen nábytkem (lůžko, vestavěná 
skříň, komoda, stůl a židle, trezor, předsíňová 
stěna), ale i TV držáky, datovými zásuvkami 
a protipožárním systémem.

O klienty budou pečovat asistenti 24 hodin 
denně. Snahou služby je u každého klienta 
dosáhnout maximální soběstačnosti. Asistenti 
budou zajišťovat jednak pomoc při každoden-
ních činnostech (příprava stravy, pomoc s hy-
gienou, vedení domácnosti, doprovod k léka-
ři, apod.) a zároveň podporu při začleňování 
do sociálního prostředí (zaměstnání, vzdělá-
vací instituce, terapeutické aktivity a jiné).

Žadatelé o bydlení mohou kontaktovat sociál-
ní pracovnice na uvedených kontaktech: 
Mgr. Dana Pokorná,
pokorna@domovkaplice.cz, 734 579 436 

a Bc. Michaela Jarošová, 
jarosova@domovkaplice.cz, 606 755 081. 
Prohlídka bytů je po domluvě možná.
Zájemci o zaměstnání na pozici asistentů 
mohou zasílat životopis na 
podatelna@domovkaplice.cz,
tel. č. 734 579 437.

Více informací najdete na našich nových, uži-
vatelsky příjemnějších, webových stránkách 
www.domovkaplice.cz. 

Cítí se vaši blízcí senioři, osoby se zdravot-
ním postižením či s chronickým onemoc-

něním osamoceni? Potřebujete zajistit, aby 
jim někdo pravidelně připomínal užívání léků? 
Uvítali by, kdyby jim někdo pravidelně zavolal 
a zeptal se, jak se jim daří, měli by možnost 
si popovídat? Byli byste klidnější, kdybyste 
věděli, že vaši blízcí mají nejen zajištěn pravi-
delný telefonický kontakt, ale především mají 
k dispozici (na ruce/krku) tlačítko, kterým si 
mohou v případě potřeby přivolat pomoc? 
Přivítali byste monitoring pohybu či nepohy-
bu v bytě svého blízkého? Chcete podpořit 

své blízké v aktivním životě a zprostředkování 
kontaktu s okolním světem a přitom vědět, 
že  v případě krizové situace jim bude zajiště-
na rychlá pomoc?

Představte si situaci. Jste pracující a máte ro-
diče či prarodiče v seniorském věku. Nemusíte 
spolu žít v jedné domácnosti. Ve své pracovní 
době nemůžete být svým rodičům nablízku, 
abyste jim byli nápomocní v případě náhlé 
zdravotní indispozice, zhoršeného zdravotní-
ho stavu či jiné krizové situace. Máte obavy 
o jejich bezpečí.

Senioři i osoby se zdravotním postižením bý-
vají ohroženi nabídkami falešných a podvod-
ných prodejců, příbuzných, opravářů…, kte-
rým snadno uvěří a poskytnou jim požado-
vané (finance, číslo účtu, vpustí je do bytu…).

Pokud chcete prodloužit samostatnost se-
niorů/osob se zdravotním postižením nebo 
osob s chronickým onemocněním v jejich při-
rozeném domácím prostředí, zajistit jejich 
bezpečí, popř. jim pomoci prožít aktivní život, 
kontaktujte registrovaného poskytovatele so-
ciálních služeb tísňovou péči Život Plus, z. ú.  
(www.zivotplus.cz):

na telefonním čísle
724 182 325, 327 532 900,
e-mailové adrese operator@zivotplus.cz,
kde se dozvíte více informací. 

Beseda na téma Bezpečí seniorů
se koná 15. 3. 2023 od 14 hod.
v Klubu Pod kinem ve Vyšším Brodě. 

Chcete zajistit bezpečí svým rodičům či prarodičům? 
Moderním a chytrým řešením je tísňová péče.
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Pohled (do) minulosti
O  O letošní zimě jsme si sněhové pokrýv-

ky příliš neužili. Pojďme se tedy podívat 
na dvě drobnosti, které se zachovaly mezi ne-
gativy vyšebrodského fotografa Josefa Kasho-
fera a se zimou souvisí. Kdy následující foto-
grafie vznikly, nevíme, ale dá se soudit, že by to 
mohlo být na konci 20. let 20. století. Na prv-
ním snímku vidíme dvě teple oblečené dámy, 
které mají na nohou brusle. Podle charakteru 
krajiny v pozadí by se mohlo jednat o úbočí 
Martínkovského vrchu, tedy přesněji stráň nad 
současnou školou, kterou dnes známe jako 
„lanovka“ nebo „sjezdovka“. Bruslařky by tak 
mohly být na rybníčku pod hřbitovem a jak je 
z ledu patrné, bruslení zde probíhalo poměrně 
intenzívně. Dlužno dodat, že současná podo-
ba rybníka pod hřbitovem vznikla až v letech 
1961-1963, kdy byl v první řadě upraven jako 
požární nádrž. S bruslením se na něm také po-
čítalo a po jeho dobrém zamrznutí se na něm 
brusalřská plocha často upravovala. Na další 
fotografii jsou zachyceny dnes už prakticky 
neznámé sáně pro batolata. Ty v zimě nahra-
zovaly dětské kočárky a dá se říci, že ve Vyšším 
Brodě byly běžné. Sáňky vidíme v tomto přípa-
dě ve fotografickém ateliéru, a to znamená, že 
je bylo nutné vynést do poschodí domu Vyšší 
Brod čp. 185 (dnes Radek a Lucie Kubíčkovi), 
kde měl Josef Kashofer svůj fotoateliér. 

Jestliže jsme si posledně pohráli se srovnáva-
cími fotografiemi, podíváme se dnes na další 
srovnání. Soudobý snímek pochází z minulé-
ho roku, kdy 18. června 2022 pořádali vy-
šebrodští hasiči slavnost k 150. výročí založení 
dobrovolných hasičů ve Vyšším Brodě. Jejich 
průvod jsem se snažil průběžně fotografo-
vat od hasičské zbrojnice až ke staré radnici 
na náměstí. A zdá se, že se podařilo vytvořit 
snímek, který se až nápadně podobá snímku 
o řadu desetiletí staršímu. Ten se nachází v al-
bu fotografií, které v hasičské zbrojnici ucho-
vává Sbor dobrovolných hasičů. Vytvořil ho 
neznámý fotograf a je na něm zachyceno čelo 
průvodu tehdejších požárníků s vlajkovou če-
tou a hudbou na dolním konci náměstí. Není 
zcela zřejmé, o jakou akci se jedná. Mohlo by 
se jednat o pochod požárníků během prvního 
ročníku soutěže O pohár města Vyšší Brod, kte-
rá proběhla 10.  srpna 1968. Pravděpodobnější 
však bude, že se jedná o součást Požárnického 
dne, který proběhl 26. srpna 1962. Oba snímky 
by poté dělilo skoro šedesát let. A skoro by se 
mohlo zdát, že se toho moc nezměnilo. Domy 
napravo jsou zachovány bez výrazné změny. 
Zato hned první dům vlevo (bývalé čp. 83) již 
nestojí. Po jeho zřícení v roce 1979 byl nahra-
zen novostavbou čp. 83 (dnes Tomáš a Petra 
Procházkovi a Sedikov Stanislav). Zaniklo i ben-
zínové čerpadlo na náměstí, jehož část vidíme 
rovněž vlevo.  

Jiří Anderle
http://vyssibrod-historicky.cz

Text: Jiří Anderle

Historie
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rekvalifikační kurz
SVÁŘEČ

Karel Vinš                   +420 380 386 736                   karel.vins@engel.at

www.fb.com/ENGELCZkariera

www.engel.cz

www.pracevengelu.cz

Začátkem loňského roku jsme v ENGELu spustili rekvalifikační kurzy pro všechny, kteří 
mají zájem o svařování, ale zatím nemají potřebnou kvalifikaci. Po absolvování 4 týdnů 
intenzivní výuky se z účastníků kurzu stávají plnohodnotní svářeči s potřebnými znalostmi 
a certifikáty. Rekvalifikanti jsou od začátku kurzu našimi zaměstnanci se všemi výhodami 
a samozřejmě už během této doby pobírají i mzdu. 

Nyní otevíráme nový termín rekvalifikačního
kurzu, není teď ten správný čas na změnu?

Pokud Vás kurz zaujal, přijďte se k nám nezávazně podívat nebo kontaktujte naše 
personální oddělení.

MOŽNOSTI UPLATNĚNÍ
PO ABSOLVOVÁNÍ KURZU:
■ rámová svařovna
■ svařovna tenkých plechů
■ svařování ocel. konstrukcí
■ obsluha svařovacího robota

Firma Pavelec, s. r. o. hledá zaměstnance na tyto pozice

PRACOVNÍK PRO OPRAVU A SERVIS LODÍ
• HPP • nástup možný ihned • požadována manuální zručnost

ČÍŠNÍK, SERVÍRKA RESTAURACE INGE VE VYŠŠÍM BRODĚ
• HPP • nástup možný od 1. 2. 2023 • NJ výhodou

AUTOMECHANIK, ŘIDIČ C + E, D
• HPP • nástup možný ihned • požadujeme profesní průkaz řidiče

ZEDNÍK
• HPP • Požadována manuální zručnost a praxe v oboru

nabízíme:
– zajímavé finanční ohodnocení
– zázemí a stabilitu zavedené firmy
– práci v příjemném kolektivu
– zaměstnanecké benefity

požadujeme:
– pracovitost
– slušné vystupování

Řádková inzerce
• Zahnklinik Dr. Jakubčák – přijmeme šikovného zubního technika / 
techničku na HPP. Zaměření na fixní a snímací protetiku, scanování  
a dezignování prací. Nutné odpovídající vzdělání. Praxe v oboru vítá-
na, ale není podmínkou. Absolventy zaučíme. Tel.: 775 588 087. 

• Koupím staré pivní lahve s nápisy, pomozte mi prosím rozšířit největší 
českou sbírku, příp. pouze ocením. Děkuji, Jiří Drvola, TF: 724 277 237.

• Nabízím k dlouhodobému pronájmu byt ve Vyšším Brodě.  
Velikost bytu je 113 m2. Bližší informace na tel. 602 132 881 

V případě zájmu zašlete životopis na e-mail: 
prace@pavelec.cz / tel: 775748800

Inzerce

PRACOVNÍ DOBA:
Po – čt 8.00 – 10:30 11.30 – 15:30

Pátek 8.00 –10:30 11.30 – 12.00

/ Oprava automobilů
/ Příprava na STK
/ Vyřízení STK
/ Prodej náhradních dílů
/ Odtahy vozidel

Autoservis  
VIKTORIN
Horní 476, Vyšší Brod,  
IČO: 03910890
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kulturní program

• 3. 3. 2023 pátek, 17:00,  
Klub pod kinem 
HISTORKY Z TINDERU – LUKÁŠ HEJLÍK 
A PAVLA DOSTÁLOVÁ
Projekt LiStOVáNí
Vstupné 50 Kč / osoba

• 9. 3. 2023 čtvrtek, 18:00,  
Klub pod kinem
PROMÍTÁNÍ „MÁTE ZAKÁZKU“
Zimní promítání dokumentů  
z festivalu Jeden svět

• 13. 3. 2023 pondělí, 17:00,  
Klub pod kinem
EGYPT 
Povídání s Tomášem Vaníčkem nejenom 
o pyramidách a sfingách
Vstupné 50 Kč / osoba

• 14. 3. 2023 úterý, 17:00,  
Kino
POHÁDKA PRO MALÉ I VELKÉ  
„Z PŮDY HARAM PÁDÍ“
Divadlo NAVĚTVI
Vstupné 50 Kč / osoba

• 15. 3. 2023, středa, 14:00, 
Klub pod kinem
BESEDA O TÍSŇOVÉ PÉČI  
A BEZPEČÍ SENIORŮ
Tísňová péče Život + 

• 16. 3. 2023 čtvrtek, 16:00,  
Klub pod kinem
SETKÁNÍ SENIORŮ – KARNEVAL
Soutěž o nejhezčí kostým
Posezení s hudbou a občerstvením
Vstupné 50 Kč / osoba 

• 25. 3. 2023 sobota, 18:00, hasičárna
STŘÍPKY Z HISTORIE HASIČSTVA II. 
Křest 2. dílu knihy Jirky Anderleho

• 1. 4. 2023 sobota, 9:00, 
sraz na zastávce vlaku VB klášter
JARNÍ VÝŠLAP PO OPATSKÉ STEZCE II.
z Loučovic do Brodu Uklidíme Česko

www.ivyssibrod.cz
facebook: vyssibrod
Změna programu vyhrazena.

partner  
Vyšebrodského zpravodaje

Kulturu ve Vyšším Brodě podporuje

březen


